
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 109 (Alm. del), som Folketingets Udvalg  

for Landdistrikter og Øer har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 3. april  

2024. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Susie Jensen (DD). 

 

Spørgsmål nr. 109: 

”Vil ministeren indhente oplysninger fra Lolland Kommune om, hvad gevinsten ved at 

flytte færgelejet fra Bandholm til Kragenæs er, og hvilket datagrundlag oplysningerne 

stammer fra? Der henvises til artiklen ” Øboere vil købe deres egen færge” bragt på 

tv2east.dk den 16. marts 2024.” 

 

Svar: 

Der kan henvises til besvarelsen af ULØ spm. nr. 3 (Alm. del), som er vedlagt som 

bilag. Som det fremgår heraf, er det kommunens ansvar at prioritere og tilrettelægge 

færgeopgaven, herunder placering af færgelejet, samt økonomien hertil.  

 

I forlængelse heraf planlægger Indenrigs- og Sundhedsministeriet ikke at indhente 

oplysninger fra Lolland Kommune om økonomi forbundet med en evt. omlægning af 

færgelejet fra Bandholm til Kragenæs.   

 

Det forudsættes dog samtidig, at kommuner i forbindelse med større omlægninger af 

færgedriften inddrager berørte lokalsamfund.   

 

 

Med venlig hilsen 
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